

# TARAS LOBODA

**Taras Loboda was born in 1961 into a prominent family of artists in Ukraine. Taras Loboda graduated from the Academy of Arts in Kiev in 1985 and trained at the renowned Atelier Zaretsky. He has lived in Prague (Czech Republic) since 1997, where he runs a gallery in the heart of the city.**

Loboda paints thematic compositions, portraits, landscapes and still lifes, persistently and purposefully developing three main motifs: portraits and nudes, the austere classical still life and the fantastic landscape.

The paintings, some of which are large in format, fascinate and captivate with their mysteriousness. Taras Loboda is an outstanding draughtsman and painter with a rich imagination and a strong sense of the decorative, who knows how to look behind the façade of things.

His accomplished still lifes also possess a high degree of illusion and a magical aura. Here the artist literally casts a spell on the viewer, taking him or her out of their everyday surroundings.

Taras Loboda has exhibited his work in galleries in the UK, Sweden, Slovakia, Lichtenstein, the USA and France.

Taras Loboda wurde 1961 als Sohn einer bekannten Künstlerfamilie in der Ukraine geboren. Taras Loboda schloss 1985 sein Studium an der Kunstakademie in Kiew ab und absolvierte eine Ausbildung im renommierten Atelier Zaretsky. Seit 1997 lebt er in Prag (Tschechische Republik), wo er auch seine Galerie im Herzen der Stadt betreibt.

Loboda malt thematische Kompositionen, Porträts, Landschaften und Stillleben, wobei er beharrlich und zielstrebig drei Hauptmotive entwickelt: Porträt und Akt, das strenge klassische Stillleben und die phantastische Landschaft.

Die zum Teil großformatigen Bilder faszinieren und fesseln durch ihre Rätselhaftigkeit. Taras Loboda ist ein hervorragender Zeichner und Maler mit einer reichen Phantasie und einem ausgeprägten Sinn für das Dekorative, der hinter die Fassade der Dinge zu blicken versteht.

Auch seine vollendeten Stillleben besitzen einen hohen Illusionsgrad und eine magische Ausstrahlung. Hier zieht der Künstler den Betrachter förmlich in seinen Bann, entführt ihn aus seiner alltäglichen Umgebung.

Taras Loboda hat seine Werke in Galerien in Großbritannien, Schweden, der Slowakei, Lichtenstein, den USA und Frankreich ausgestellt.

# TARAS LOBODA



Taras Loboda: Ethereal / Oil on canvas, 110 x 120 cm